
 

 Consell de Barri del Raval  
 
 

Data: 5 de desembre de 2023 

Lloc:  Seu del Districte 

Hora:  18.30 

Assistents: 

Presidenta:  

Albert Batlle Bastardas  

Consellers: 

María José Arteaga Muñoz (PSC), María Ángeles Cisneros Horrillo (PSC), Raquel Viejo (BCN-Comú), 
Joseph Nereus Andal Panapanaan (BCN-Comú), Al berto Álvarez Pérez (BCN-Comú), Natalia Martínez 
Rodríguez (BCN-Comú), Alba Segura Gomilla (ERC), Esther Miralles Ripoll (ERC), Muriel Genoveva 
Sánchez Guy (Junts) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerent del Districte de Ciutat Vella, comissinat del Pacte per Ciutat Vella, Biblioteca Sant Pau-Santa 
Creu, Direcció de Serveis de Democràcia Activa  

Assistents representants d’entitats: 

Nombre d'entitats: 12 

 

Veïnat a títol individual:  

Nombre total: 29 

- Dones: 5 

- Homes: 7 

- Altres: 0 

 

Ordre del dia: 

1. Processos participatius.  

2. Punt Informatiu  

3. Pla Endreça  

4. Torn obert de preguntes 

Desenvolupament de la sessió: 
Podeu consultar la informació dels temes exposats en el següent enllaç: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/cb_raval_051223_docu_defin
itiu_0.pdf 

Acta de: 



 

Preguntes i respostes sobre Processos participatius: 

 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor 

Miquel Àngel, Xarxa Veïnal del Raval. 
Exposa tres reflexions per conèixer més detalls en relació amb 
diferents actuacions: retirada d’intervenció a la plaça dels Àngels, 
projecte carrer de Sant Antoni Abat i la creació de jocs infantils en 
una plaça. 
Per acabar, demana saber com s’abordaran els pressupostos 
participatius.   

Recorda que l’ordre del dia és en relació amb els processos 
participatius executats durant el mandat anterior. Destaca que en la 
propera convocatòria es podrà incorporar tot allò que s’hagués pogut 
incorporar en els anteriors processos participatius amb el benentès 
que s’ajustin a dret, a l’interès general i hi hagi prou pressupost.  
No obstant això, fa saber que a banda dels pressupostos participatius 
les propostes també es poden encabir en la programació de 
l’Ajuntament.  
Pel que fa al carrer de Sant Antoni Abat, comunica que tenen la 
voluntat, si hi ha nou pressupost municipal, que el carrer sigui tot de 
plataforma única a través com una actuació d’inversió en el Districte.  
 

Veí. 
Vol assabentar-se de si hi ha previsió de tancament o reubicació del 
centre d’atenció a les persones drogodependents del carrer d’en 
Robador.  
 

Insisteix que aquest torn de paraules només es dedica al balanç dels 
Pressupostos participatius del mandat anterior, encara que quan 
correspongui es podrà tractar aquesta qüestió. 

Preguntes i respostes sobre el Punt Informatiu: 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor 

Toni, veí. 
Reclama més espais per als veïns (infants, persones grans...), com 
també més neteja, vigilància de l’espai públic i serveis públics 
destinats als veïns. 

 
 

El convida a participar en el Pacte del Districte de Ciutat Vella que 
preveu valorar quins usos es poden donar als jardins de l’Antiga 
Casa de la Caritat. 
Comunica que de seguida s’aprovarà el projecte per un nou centre 
d’atenció primària (CAP) al Raval Nord per a l’assistència sanitària.  

Enric, veí. 
Es queixa, d’una banda, perquè a sala hi ha rètol relatiu a una anella 
magnètica per a persones amb sordesa que mai funciona. I, de 
l’altra, assenyala que hi ha poca il·luminació als carrers i que alguns 
veïns han actuat per resoldre-ho.  

Comparteix la seva preocupació per la manca d’il·luminació dels 
carrers, però assevera que s’està treballant amb la contracta per 
millorar-la. En qualsevol cas, remarca que se cerquen solucions i es 
pren nota dels seus suggeriments.  
 

Núria S, Taula de Mediació de Folch i Torras. 
Es lamenta sobre la venda ambulant de begudes a la plaça Folch i 
Torras, així com de la brutícia. 
Miquel B, veí. 
Demana que s’incrementi i el cost d’atorgar llicències de terrasses. 
Reclama un control sobre els allotjaments turístics il·legals. 

Posa al corrent que en relació amb la Campanya de Multinspecció 
també recull, entre d’altres, la inspecció a terrasses i allotjaments 
turístics. En aquest sentit, transmet que seran rigorosos en la 
implementació de les sancions corresponents. 
En referència a l’argument que per als restauradors és més rendible 
pagar la multa, en lloc de complir la normativa. Assereix que als 
incomplidors reiterats se’ls hi retirarà la terrassa, i opina que això 
actuarà de com a factor de dissuasió.  

Miquel P, veí. 
Sol·licita informació sobre la modificació del tancament dels horaris 
dels establiments (c. de Joaquín Costa) arran d’un defecte de forma. 
 

Comunica sobre les qüestions de sorolls (independentment de 
l’horari) i les franges horàries en què es pot fer soroll. En aquesta 
línia, en el mes de gener es convocarà la Taula del soroll on es 
tractaran quines mesures aplicar. Així, per exemple, en els casos 
d’activitats en zones tensionades acústicament, si convé, es llevaran 
llicències.   
Respecte a la normativa limitava els horaris de tancament en alguns 
carrers, expressa que això a resultes que l’expedient no es va 
tramitar adequadament. De fet, un informe jurídic municipal adverteix 
que l’adopció de la norma podria significar perdre litigis per 
responsabilitat patrimonial.  
No obstant això, fa avinent que, com en el cas de les terrasses, si 
cal, després de prèvies sonometries, se’n podrà cessar de la llicència 
les activitats. 
Anuncia que, abans de la finalització del mes de gener, es constituirà 
una Taula del Soroll on tractar de les mesures a adoptar, 
especialment, en les zones acústicament tensionades. D’una banda, 

Andrés I, veí. 
Fa una queixa sobre els sorolls i demana una reunió amb el regidor. 



 

es podran activar mesures de cessament de l’activitat i, de l’altra, es 
podran imposar sanciones vers a les persones que generen els 
sorolls (gent cridant al carrer…).  

Marina N, veïna del carrer de les Carretes, 62. 
Manifesta preocupacions sobre la manca de civisme i proposa que es 
valori l’adopció de sancions. 
Demana actuacions al carrer de l’Hort de la bomba (“placeta”) perquè  
deixi de ser sòl privat i torni a ser sòl de domini públic, així com una 
reducció de la mida de l’arbrat (c. de les carretes amb carrer de l’Hort 
de la bomba).  

Convidar-la a participar en el debat per a la modificació de 
l’ordenança de Civisme. 
 
 

Rosa P, veïna,  
Formula pregunta sobre el pla d’inspecció de botigues de segona mà 
( c. de la Riera Alta i pl. del Dubte). 
Igualment, destaca que hi hagut una millora de la neteja i vol saber 
quines altres accions es faran per mantenir els espais nets.  
 

La informa que el gerent del Districte li facilitarà una resposta sobre 
la seva preocupació. 

 

Preguntes i respostes torn obert de paraules:  

 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor 

Laia, veïna.  
Vol conèixer si dins del Pla Endreça està previst actuar sobre la plaça 
de Joan Corominas. 

Confirma que n’està al cas i treballar per resoldre-ho. 
 

Youssef, carrer de Lancaster  
Demana una millora de la seguretat en aquest carrer (manca 
d’il·luminació). 

Fa conèixer que advoca per a la millora de la seguretat combinada 
amb actuacions de política social. A més, remarca que les polítiques 
de seguretat també tenen un vessant de protecció de les persones 
més vulnerables i d’evitar la seva explotació.  
 

Carlos M, veí. 
Assenyala queixa sobre la inseguretat i demana dades sobre el Pla 
de Mobilitat. 
Núria, veïna. 
Expressa suggeriment sobre neteja (pl. de Folch i Torras).  

Declara que pren nota de les seves aportacions per si es poden 
emprar com a millora. 

Quirze, associació de capoeira Palmares. 
Formula consulta sobre el futur de l’edifici Can Seixanta.  

Informa que el projecte està en procés i que hi ha l’objectiu de 
recuperar l’interior d’illa. En una primera fase, el projecte es dedicarà 
a l’establiment dels habitatges socials.  
Per altra banda, apunta que més endavant s’obrirà un procés per 
decidir que se’n fa de l’espai. Però, emfatitza que mentre no hi hagi 
pressupost no podrà haver-hi un calendari d’actuacions.  

Rosa, veïna. 
Fa preguntes sobre el Pla Endreça (coloms, dotació pressupostària). 

A propòsit de les plagues, dona part que s’han identificat 35 colònies 
de coloms i que tenen un projecte de treball pel control d’aquesta 
població de des de tres àmbits: campanya informativa per no donar-
los menjar, dispensadors de pinso anticonceptiu, i campanyes 
d’impuls al civisme (neteja).  

Miquel B, veí. 
Sobre el Pla Endreça fa un al·legat per endreçar el turisme (costos 
versus beneficis). 

Quant a la massificació de l’espai públic, recalca que és un dels 
camps que incideix el Pla Endreça i que l’alcalde i ell reconeixen 
aquests aspectes, però cal compatibilitzar-ho correctament perquè 
aquest sector també aporta molt a la ciutat a la riquesa de la ciutat.  

Ángel C, representant de Ciutat Vella al Consell de Ciutat. 
Profereix una argumentació crítica sobre la gestió del Pla Endreça i 
del Pacte per Ciutat Vella. 

Fa avinent que el pressupost del Pla Endreça té una dotació de 550 
milions més una dota de 435 milions d’euros per a Pla de 
Manteniment de la ciutat. 
 A més emfatitza que l’Ajuntament ha estat molt vigilant del 
compliment de les obligacions de les empreses que tenen la 
contracta de neteja. N’és un bon exemple d’això que, en el cas de 
Ciutat Vella, s’han sancionat a la contracta.  

Andrés, veí. 
Es dol dels índexs de soroll. 

Recorda que, com ja s’ha dit en aquest Consell, que a finals del mes 
de gener es vol presentar el Pla del Soroll. 
Sobre la retirada de la normativa de limitació horària en alguns 
carrers, insisteix que s’ha fet en resposta a un recurs amb l’objectiu 
d’evitar la responsabilitat patrimonial i penal de l’Ajuntament. En 
aquest sentit, si convé, convida el veí a plantejar en una denúncia per 
prevaricació.  

Miquel Àngel 
Exposa qüestions relatives a la Biblioteca de Sant Pau. 

Posar al corrent de la valoració que hi ha sobre d'encabir la biblioteca  
 del barri a l’Antic Hospital de Sant Pau.  

 

 



 

Resum d’acords: 
1. Constitució de la Taula del Soroll (finals de gener). 
2. Incrementar la tasca vigilància inspecció al carrer de Joaquín Costa i al carrer d’Escudellers. 
3. Comunicar a Parc i Jardins que valorin queixa relativa a mida de l’arbrat al carrer de les carretes 

amb carrer de l’Hort de la bomba. 
4. Revisar la delimitació de la zona d’usos compartits per a gossos a la plaça de Joan Corominas. 

 


